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ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

 

Παρασκευή, 29 Ιανουαρίου  2021 

 

ΠΡΟΣ ΤΟΝ ΥΠΟΥΡΓΟ: 

-Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, κ. Κ. Χατζηδάκη  

 

Θέμα: «Οφειλόμενες εργοδοτικές εισφορές πρώην ΟΕΚ για την ασφάλιση των 
υπαλλήλων του, μηχανικών - παλαιών ασφαλισμένων, χρονικού διαστήματος 2007-
2013» 

 

Κύριε Υπουργέ, 

 

Ι. Σύμφωνα με  τις  διατάξεις  της  περίπτωσης  ββ,  του  εδαφίου α,  της παραγράφου 1, του  
άρθρου 4 του  νόμου  3518/2006 (ΦΕΚ Α272 ), με τον οποίο έγινε αναδιάρθρωση των  
κλάδων του πρώην ΤΣΜΕΔΕ,  από 1/1/2007, ως  πόρος τους κλάδους κύριας σύνταξης  για 
τους μισθωτούς ασφαλισμένους μέχρι 31/12/1992 μηχανικούς (παλαιοί  ασφαλισμένοι) 
ορίστηκε ποσοστό 20% επί των κατά μήνα καταβαλλομένων αποδοχών και κατανεμήθηκε 
κατά 6,67% σε βάρος των   ασφαλισμένων και κατά 13,33% σε βάρος των εργοδοτών. 

ΙΙ. Η καταβολή στο ΤΣΜΕΔΕ των ανωτέρω εργοδοτικών εισφορών δεν έγινε ποτέ από τον 
ΟΕΚ. Συγκεκριμένα, για επτά (7) χρόνια, δηλαδή από 1/1/2007 έως και 31/12/2013, ο 
εργοδότης ΟΕΚ, παρά τη σχετική ενημέρωση που είχε από το ΤΣΜΕΔΕ σε σχετικό ερώτημά 
(αρ. πρωτ. 53114/4-7-2008 έγγραφο), με την οποία ρητά απαντούσε στον ΟΕΚ ότι «….  
εκτός  από  την  εργοδοτική  εισφορά  που θα  συνεχίσετε  να  καταβάλετε  στο  Ι.Κ.Α.   έχετε  
υποχρέωση καταβολής εργοδοτικής εισφοράς και ΤΣΜΕΔΕ  ύψους  13,33 %», δεν κατέβαλλε 
τις αναλογούσες εργοδοτικές εισφορές. Σημειώνεται ότι το ΤΣΜΕΔΕ επανήλθε με το υπ. 
αριθμ. 27119/3-4-2009 έγγραφό του και υποδεικνύει στον ΟΕΚ την άμεση απόδοση των   
οφειλομένων εργοδοτικών εισφορών. 

ΙΙΙ. Από 1/1/2014 και εφεξής, και αφού στο μεταξύ με τις διατάξεις του ν.4144/2013   ο 
ΟΑΕΔ κατέστη καθολικός διάδοχος των καταργηθέντων φορέων ΟΕΕ και ΟΕΚ, οι 
μισθοδοσίες των καταργηθέντων φορέων ενσωματώθηκαν στο πρόγραμμα μισθοδοσίας 
του ΟΑΕΔ και αποδίδονται  κανονικά  οι εργοδοτικές εισφορές υπέρ   ΤΣΜΕΔΕ για όλους 
τους μηχανικούς – μισθωτούς (και για εκείνους του πρώην ΟΕΚ). 

ΙV. Ο ΕΦΚΑ (Διεύθυνση Εισφορών), με το υπ’ αρ. Δ/ΕΙΣΦ/Μ/197/386644/19-3-2018, απαντά 
σε σχετικό ερώτημα του ΟΑΕΔ (καθολικός διάδοχος του ΟΕΚ) προς το Υπουργείο Εργασίας 
και  ενημερώνει ότι «… σύμφωνα με την κείμενη νομοθεσία προκύπτει υποχρέωση 
καταβολής των εργοδοτικών εισφορών των μόνιμων μηχανικών – παλαιών ασφαλισμένων 
του πρώην ΟΕΚ για το χρονικό διάστημα 1/1/2007-31/12/2013». Προσθέτει, μάλιστα, πως 
«…Το γεγονός πως η Δ/νση Εισφορών του πρώην ΕΤΑΑ/ΤΣΜΕΔΕ με το αρ. πρωτ. 27119/3-4-
2009 έγγραφό του, υπέδειξε μεν την άμεση απόδοση των οφειλόμενων εργοδοτικών 
εισφορών, όμως στη συνέχεια τα περφερειακά υποαταστήματα του πρώην ΤΣΜΕΔΕ 
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προχώρησαν σε θεώρηση των βιβλιαρίων ασθενείας και τη χορήγηση συντάξεων σε 
μόνιμους μηχανικούς-παλαιούς ασφαλισμένους του πρώην ΟΕΚ, αν και εκκρεμούσε η 
απόδοση των οφειλόμενων εργοδοτικών εισφορών, η ενέργεια αυτή δεν δηλώνει 
υπαναχώρηση στο επίμαχο θέμα αλλά διευκόλυνση στο πλαίσιο της χρηστής διοίκησης 
προς τους εργαζόμενους, προκειμένου να μην επωμισθούν αυτοί το βάρος και τις συνέπειες 
της επίλυσης ενός νομικού θέματος, για το οποίο δεν φέρουν αυτοί ευθύνη». 

V. Ο e-ΕΦΚΑ προκειμένου να επιλυθεί το ζήτημα (και μετά το 467/6-3-2020 αίτημα-
ερώτημα του ΟΑΕΔ) υπέβαλε ερώτημα (αρ. πρωτ. 102753/29-5-2020) προς τη νομική 
υπηρεσία του  e-ΕΦΚΑ, η οποία με το υπ’ αρ. πρωτ. 102753/8-6-2020 έγγραφό της 
απάντησε πως το ερώτημα θα πρέπει να υποβληθεί από το Υπουργείο Εργασίας και 
Κοινωνικών Υποθέσεων (ως εποπτεύων φορέας του ΟΑΕΔ και e-ΕΦΚΑ) προς το Νομικό 
Συμβούλιο του Κράτους, προκειμένου να γνωμοδοτήσει σχετικά με την υποχρέωση 
καταβολής από τον ΟΑΕΔ των εργοδοτικών εισφορών των μόνιμων μηχανικών – παλαιών 
ασφαλισμένων του πρώην ΟΕΚ για το χρονικό διάστημα 1/1/2007-31/12/2013,   

Επειδή η πέραν της δεκαετίας καθυστέρηση επίλυσης του θέματος της καταβολής από τον 
ΟΕΚ/ΟΑΕΔ των εργοδοτικών εισφορών για τους μισθωτούς μηχανικούς του πρώην ΟΕΚ, 
παραβιάζει κάθε έννοια  χρηστής Διοίκησης, 

Επειδή, σύμφωνα με την απάντησή σας στην με αριθμό 6172/4-5-2020 ερώτηση , 
διαβεβαιώσατε την Εθνική Αντιπροσωπεία «ότι το σχετικό ερώτημα προς το ΝΣΚ θα  
συνταχθεί από τις υπηρεσίες του Υπουργείου το επόμενο διάστημα και συνεπώς θα 
αναμένουμε μία τελική απάντηση από το Νομικό Συμβούλιο του Κράτους, προκειμένου να 
πράξουμε ανάλογα και να επιλυθεί οριστικά το θέμα» (απόσπασμα από τα Πρακτικά), 

Επειδή από τη συζήτησή της ανωτέρω επίκαιρης ερώτησης (3-7-2020) και τη δέσμευσή του 
προκάτοχού σας Υπουργού ότι θα υποβληθεί το σχετικό ερώτημα προς το ΝΣΚ κατά το 
επόμενο διάστημα , έχουν περάσει 6  μήνες και το ερώτημα ακόμη δεν έχει υποβληθεί στο 
ΝΣΚ,  

Ερωτάσθε κ. Υπουργέ: 

1. Ποιοι είναι οι λόγοι της μεγάλης καθυστέρησης σύνταξης ενός απλού ερωτήματος 
και της μέχρι σήμερα τουλάχιστον μη υλοποίησης της δέσμευσής σας ενώπιον της 
Εθνικής Αντιπροσωπείας;  

2. Πότε επιτέλους θα υποβληθεί το σχετικό ερώτημα στο ΝΣΚ, προκειμένου να 
επιλυθεί το χρονίζον αυτό ζήτημα;  

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

 

Βασίλης Κεγκέρογλου 

 

 

Γιώργος Μουλκιώτης 




